
 
Toholammin kunnan ateria- ja puhtauspalvelujen kilpailutus 
  
Kh 19.12.2024 § 213    
247/02.08.00.00/2024    
 
 
Valmistelija Tekninen johtaja, Mikko Polet, puh. 040 150 5302 

 
Kunnanhallitus on kokouksessaan 21.10.2024 § 166 päättänyt kilpailuttaa 
kunnan ateria- ja puhtauspalvelut. Kilpailutuksella haetaan 
kustannussäästöjä sekä toiminnallista kehittämistä. Toholammin kunta on 
kilpailuttanut ateria- ja puhtauspalvelut siten, että sopimuksen arvioitu 
alkamispäivä on 3.3.2025 ja arvioitu päättymispäivä 28.2.2030. 
Tarjouspyyntö julkaistiin 13.11.2024 Cloudiassa, Hilmassa ja 
eurooppalaisten julkistenhankintojen TED-sivustolla.  
 
Hankinnan ja kilpailuttamisen tavoitteena on ateria- ja puhtauspalvelut 
osalta vahvistaa toimitusvarmuutta ja nopeuttaa kehitysvauhtia. 
Tavoitteena on hankkia tarkoituksenmukaisia palveluita kilpailukykyiseen 
hintaan. 
 
Tarjouksen jättämisen edellytyksenä oli osallistuminen ruokahuollon- ja 
siivouksen toimipaikkojen kohdekierrokselle. Osallistuminen 
kohdekierrokselle tuli ilmoittaa 22.11.2024 kello 16:00 mennessä. 
Kohdekierroksille 28.11.2024 osallistui 3 eri yritystä. 
 
Tarjouksen jätti määräaikaan 17.12.2024 kello 12:00 mennessä yksi yritys, 
Fodbar Oy. Tarjouksen hinta oli 801 590,98 €. Tarjous täytti asetetut 
minimivaatimukset ja saatu tarjous oli tarjouspyynnön mukainen.  
 
Kokonaiskilpailutuksessa ateriapalveluiden ennakoitu arvo 
sopimuskaudelle oli tarjouspyyntöön kirjattuna noin 780 000 € vuodessa 
(alv 0 %). Puhtauspalveluiden ennakoitu arvo on noin 360 000 € vuodessa 
(alv 0 %). Kokonaiskilpailutuksen saadun tarjouksen hinta jää alle 
arvioidun kokonaisarvon.  
 
Uudella sopimustoimintamallilla saavutetaan noin 600 000 euron säästö 
vuositasolla nykyisiin kustannuksiin verrattuna.  
 
Tarjouskilpailua koskeva oheismateriaali on julkaistu kunnanhallituksen 
sähköiseen kokouspalveluun. 
 
Hankinta-asiakirjojen julkisuutta säätelee laki viranomaisten toiminnan 
julkisuudesta (621/1999). Päätösesitys perusteluineen tulee julkiseksi 
päätöksenteon jälkeen. Tarjoukset ja muut hankintaa koskevat asiakirjat 
tulevat julkisiksi asianosaisille hankintapäätöksen tekemisen jälkeen. 
Yleisesti julkisiksi tarjousasiakirjat tulevat, kun hankintaa koskeva sopimus 
on tehty. 

 
 
 

 Valmistelijan ehdotus: 
  
        Kunnanhallitus päättää: 

1. valita Toholammin ateria- ja puhtauspalveluiden tuottajaksi ainoan 
tarjouksen jättäneen Fodbar Oy:n ajalle 3.3.2025 – 28.2.2030 

2. optioiden käytöstä tehdään erilliset päätökset  



3. hankintasopimus ei synny tällä päätöksellä vaan vasta erikseen 
kummankin osapuolen allekirjoittamalla sopimuksella  

4. ateria- ja puhtauspalveluiden nykyinen henkilöstö siirtyy 
liikkeenluovutuksella uudelle toimijalle vanhoina työntekijöinä, kun 
hankintaa koskeva sopimus on tehty 

5. valtuuttaa kunnanjohtajan ja teknisen johtajan allekirjoittamaan 
sopimuksen. 

 
 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Hillukkala Jukka 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää: 

1. valita Toholammin ateria- ja puhtauspalveluiden tuottajaksi ainoan 
tarjouksen jättäneen Fodbar Oy:n ajalle 3.3.2025 – 28.2.2030 
2. optioiden käytöstä tehdään erilliset päätökset  
3. hankintasopimus ei synny tällä päätöksellä vaan vasta erikseen 
kummankin osapuolen allekirjoittamalla sopimuksella  
4. ateria- ja puhtauspalveluiden nykyinen henkilöstö siirtyy 
liikkeenluovutuksella uudelle toimijalle vanhoina työntekijöinä, kun 
hankintaa koskeva sopimus on tehty 
5. valtuuttaa kunnanjohtajan ja teknisen johtajan allekirjoittamaan 
sopimuksen.  

 
Päätös Asian käsittelyn aikana ennen pöydällepanoäänestystä ja päätöksentekoa 

asiantuntijoina olivat kuultavina toimitusjohtaja Minna Dammert / Damico 
Oy (klo 9.34 - 9.57), sivistysjohtaja Ville Hirvikoski (klo 9.34 - 10.11) ja 
tekninen johtaja Mikko Polet (klo 9.34 - 10.11). 
  
Asiasta käydyn keskustelun kuluessa Kaija Polso esitti Pasi Lintilän 
kannattamana asian jättämistä pöydälle ja käsittelyä ensi vuoden puolella. 
  
Koska oli tehty esitys pöydälle jättämisestä, puheenjohtaja totesi, että 
keskustelua jatketaan vain pöydällepanoesityksestä ja esitti suoritettavaksi 
nimenhuutoäänestyksen siten, että ne, jotka kannattavat asian käsittelyn 
jatkamista, äänestävät JAA, ja ne, jotka kannattavat Polson esitystä asian 
jättämisestä pöydälle, äänestävät EI.  
  
Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin viisi JAA-ääntä (Ali-
Haapala, Harju, Nurmela, Isopahkala, Suomala) sekä kaksi EI-ääntä 
(Lintilä, Polso). Äänestystuloksen perusteella puheenjohtaja totesi että 
asian käsittely tässä kokouksessa jatkuu. 
 
Esittelijän päätösehdotus hyväksyttiin. 

 


